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Ambassadeur te Washington (Van Roijen) aan minister van Buitenlandse Zaken (Stikker), 4 nov. 1950

Alvorens gevolg te geven aan opdracht vervat in Uw 364 meen ik goed te doen Uw aandacht op
het volgende te vestigen.

Sinds wij tegenover het State Department bij herhaling en met nadruk de wens kenbaar
maakten dat Ambon in de VR zou worden besproken, zijn twee nieuwe omstandigheden
ingetreden, waardoor de situatie terzake enigszins anders is komen te liggen. Ten eerste is Austin
als Raadsvoorzitter vervangen door Bebler, waardoor zelfs kans op het door Amerikanen als
bereikbare maximum geschetste resultaat van een raadbespreking, namelijk een samenvattend
statement van de voorzitter, onwaarschijnlijk is geworden. In de tweede plaats zal uit de
berichtgeving van Von Balluseck zijn gebleken, dat Indonesië thans ernstig zou overwegen
zijnerzijds de kwestie aanhangig te maken. Indien zulks inderdaad geschiedt, kan dit naar ik vrees
slechts ten doel hebben door scherpe aanvallen op ons de aandacht van de binnenlandse publieke
opinie af te leiden van de ongunstige gang van zaken op Ambon, dan wel een positie tegen ons
opbouwen met het oog op Nieuw-Guinea. In dat geval zou een debat in de Raad een nog
ongunstiger effect hebben op de verhouding Nederland-Indonesië en verhouding Oost-West, dan
waarmede reeds te rekenen viel, terwijl het bereikbare gunstige effect op de strijd op Ambon
onder de nieuwe voorzitter mijns inziens geheel illusoir is geworden. Ik kan mij derhalve
voorstellen, dat, wanneer in de toekomst Indonesië om behandeling van de Ambonkwestie in de
Raad zou vragen, wij daartegen bezwaar zouden maken, nadat men eenzelfde verzoek onzerzijds
gesaboteerd heeft. Zodanig bezwaar onzerzijds zouden wij voorts kunnen motiveren met de
inmiddels inderdaad ingetreden wijziging van het raadsvoorzitterschap. Wanneer wij echter thans,
nu de nieuwe voorzitter reeds in functie is getreden, nogmaals bij de Amerikanen op spoedige
behandeling aandringen, zullen wij moeilijk een tegengesteld standpunt kunnen gaan innemen
wanneer Indonesië zijnerzijds een klacht zou indienen. Om bovengenoemde redenen vraag ik mij
af of het verstandig zou zijn thans nogmaals op behandeling aan te dringen. Wel zullen wij
tegenover het State Department niet verhelen, dat wij onaangenaam getroffen zijn door de wijze,
waarop de Amerikanen deze kwestie behandeld hebben. Eén mijner medewerkers deed dit dezer
dagen reeds, waarbij toen van Amerikaanse zijde werd tegengeworpen, dat verschillende leden van
de VR het gevoelen hadden, dat indien Nederland zo sterk op behandeling prijs stelde, het het
verzoek daartoe in een officiële brief aan de Raadsvoorzitter kenbaar had kunnen maken.
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